
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 29. 5. 2012

Př́ıtomńı senátoři: Jakub Buĺın, Karel Kolář, Kristýna Kuncová, Petr Lasák (od 20:21), Pa-
vel Motloch, Tomáš Roskovec, Marek Vyšinka
Nepř́ıtomńı: Jakub Michálek
Hosté: Tereza Bártlová, Jakub Opršal (od 20:12), Petr Pošta, Marek Radecki (od 20:08)

Program:

1. Schváleńı programu
2. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı
3. Pokračováńı v diskuzi nad proběhlými volbami do Studentské komory Akademického

senátu MFF UK na funkčńı obdob́ı 2012/13
4. Volba nového předsedy a mı́stopředsedy SKASu
5. Diskuze témat výjezdńıho zasedáńı
6. Finance SKASu
7. Anketa
8. Zveřejňováńı
9. Různé

Zasedáńı svoláno na úterý 29. května, začátek 20:06, konec 23:26, předsedá Jakub Buĺın.

1. Schváleńı programu

Předseda SKASu Jǐŕı Šejnoha a senátorka Tereza Bártlová úspěšně ukončili studium t́ım přǐsli
o senátorský mandát. Proto byl mimořádně zařazen bod volby nového předsedy a předsedáńım
sch̊uze byl pověřen mı́stopředseda Jakub Buĺın. Bod nebyl zařazen na začátek z technických
d̊uvod̊u.

2. Schváleńı zápis̊u z minulých zasedáńı

Zápis z 2. 5. byl schválen tichým souhlasem. U zápisu z 18. 5. bylo vyjádřeno několik
připomı́nek, které se Tomáš Roskovec zavázal opravit. Marek Vyšinka uvedl, že zápis nestihl
přeč́ıst a proto bylo schvalováńı odloženo na př́ı̌st́ı zasedáńı.

3. Pokračováńı v diskuzi nad proběhlými volbami do Studentské
komory Akademického senátu MFF UK na funkčńı obdob́ı
2012/13.

Marek Radecki, předseda volebńı komise, řekl, že letošńı volby do SKASu měly problémy, v́ıce
o nich stoj́ı v st́ıžnosti a reakci na ni. Současný volebńı řád označil jako velice liberálńı, a vyjádřil
přesvědčeńı, že do budoucna je třeba zpracovat do něj změny, aby se letošńı problémy neopako-
valy, zejména je třeba specifikovat pravidla pro volebńı mı́stnosti, předvolebńı boj a kompetence
volebńı komise.

Senátoři se shodli na nutnosti diskutovat problémy v ASu a na zasedáńı 30.5. iniciovat dis-
kuzi, která povede k zadáńı zpracováńı změn volebńıho řádu, kterým bude pověřena legislativńı
komise. Při př́ıpravě tohoto zadáńı je třeba promyslet následuj́ıćı body:

1. Posunout konečný termı́n pro odevzdáńı předvolebńıch plakát̊u a př́ıpadných daľśıch
vyvěšovaných dokument̊u.

2. Definovat pravomoc i povinnosti volebńı komise.



3. Definovat volebńı mı́stnost a pravidla pro formát zde vyvěšených materiál̊u.
4. Definovat daľśı pravidla předvolebńıho boje.
5. Vyřešit otázku ”tajnosti” voleb, př́ıpadně zař́ıdit plenty.
6. Pokusit se zprovoznit elektronickou evidenci volič̊u, aby nemohlo doj́ıt ke komplikaćım

s volbou ve v́ıce mı́stnostech.
7. Pokusit se zprovoznit systém pro př́ıpadné paralelńı elektronické volby (zde nepanuje

naprostá shoda SKASu).
8. Zajǐstěńı dvouletého obdob́ı SKASu s obměnou poloviny po jednom roce.
9. Vyřešit problémy jednaćıho řádu SKASu, neńı jasné, kdy zaniká post mı́stopředsedy, pra-

vidla pro volbu předsedy a mı́stopředsedy nejasná (zastupováńı mı́stopředsedy v předsednictvu
ASu).

Tomáš Roskovec poukázal v souvislosti vyvěšováńı textu Marka Vyšinky, že text vyvěsili
Pavel Brom (náčelńık spolku Matfyzák), Pavel Vraštiak (člen spolku Matfyzák), Marek Vyšinka
(člen spolku Matfyzák) a Robert Cesar (člen spolku Matfyzák). Marek Radecki požádal Tomáše
Roskovce, aby členstv́ı ve spolku s vyvěšováńım nespojoval. Tomáš Roskovec přesto uvedl,
že jestliže spolek Matfyzák dostává každý rok od SKASu nemalé peńıze a takto výrazně za-
sahuje do voleb do SKASu, tak to lze těžko ignorovat. Dále uvedl, že se ćıt́ı v záležitosti
přidělováńı peněz spolku podjatý, protože členové a funkcionáři spolku očernili některé kan-
didáty a přispěli k š́ı̌reńı nepravdivých informaćı. Proto by rád, aby financováńı spolku převzal
jiný orgán nebo pracovǐstě fakulty.

Marek Vyšinka uvedl, že volebńı subkomisi na Karlově přiměl k vyvěšeńı textu t́ım, že se
představil jako ”konč́ıćı senátor, který chce složit účet a žádá o jeho vyvěšeńı”.

Jakub Buĺın připomněl usneseńı zformulované Tomášem Roskovcem, pro které se na mi-
nulém zasedáńı orientačně vyslovili 4 z 7 př́ıtomných senátor̊u, ale před usnášeńım měl mı́t
možnost se vyjádřit předseda volebńı komise Marek Radecki. Ten se vyjádřil, že se vyjadřovat
nebude, neńı to jeho věc a co chtěl k věci ř́ıci, je už v reakci na st́ıžnost. Tomáš Roskovec
předložil návrh v p̊uvodńım zněńı:
Návrh usneseńı: SKAS si váž́ı úmyslu Marka Vyšinky zhodnotit svou práci ve SKASu
a zvýšit informovanost student̊u, ale považuje formu tohoto informováńı za zcela nevhodnou
(až vulgárńı). Vyvěšeńı textu v pr̊uběhu voleb a jeho umı́stěńı mezi volebńı plakáty kandidát̊u
mohlo narušit hladký pr̊uběh voleb a subjektivńı hodnoceńı a kritika ostatńıch senátor̊u nebyla
v duchu fair-play, nebot’ ti nedostali šanci na tento text během voleb reagovat.

SKAS si váž́ı reakce předsedy volebńı komise Marka Radeckého, který nechal přemı́stit tento
text mimo volebńı plakáty a t́ım nezabránil informačńı funkci textu, ale zabránil zmatečnosti
voleb.

Pavel Motloch podal protinávrh hlasovat o jednotlivých částech usneseńı zvlášt’ s t́ım,
že rozděĺı usneseńı na 4 části:

1. SKAS si váž́ı úmyslu Marka Vyšinky zhodnotit svou práci ve SKASu a zvýšit informova-
nost student̊u.

2. Ale považuje formu tohoto informováńı za zcela nevhodnou (až vulgárńı).
3. Vyvěšeńı textu v pr̊uběhu voleb a jeho umı́stěńı mezi volebńı plakáty kandidát̊u mohlo

narušit hladký pr̊uběh voleb a subjektivńı hodnoceńı a kritika ostatńıch senátor̊u nebyla
v duchu fair-play, nebot’ ti nedostali šanci na tento text během voleb reagovat.

4. SKAS si váž́ı reakce předsedy volebńı komise Marka Radeckého, který nechal přemı́stit
tento text mimo volebńı plakáty a t́ım nezabránil informačńı funkci textu, ale zabránil
zmatečnosti voleb.

Tomáš Roskovec navrhl alternativu sloučit prvńı dvě části, nebot’ podle něj měńı rozděleńı
význam a nav́ıc druhá část nedává smysl. Prostou většinou byl ale jeho návrh zamı́tnut a hla-
sovalo se o protinávrhu Pavla Motlocha.



Usneseńı: SKAS si váž́ı úmyslu Marka Vyšinky zhodnotit svou práci ve SKASu a zvýšit
informovanost student̊u.

Hlasováńı: 4 – 2 – 1

Usneseńı: Ale považuje formu tohoto informováńı za zcela nevhodnou(až vulgárńı).

Hlasováńı: 3 – 1 – 3

Usneseńı: Vyvěšeńı textu v pr̊uběhu voleb a jeho umı́stěńı mezi volebńı plakáty kandidát̊u
mohlo narušit hladký pr̊uběh voleb a subjektivńı hodnoceńı a kritika ostatńıch senátor̊u nebyla
v duchu fair-play, nebot’ ti nedostali šanci na tento text během voleb reagovat.

Hlasováńı: 3 – 1 – 3

Usneseńı: SKAS si váž́ı reakce předsedy volebńı komise Marka Radeckého, který nechal přemı́stit
tento text mimo volebńı plakáty a t́ım nezabránil informačńı funkci textu, ale zabránil zmatečnosti
voleb.

Hlasováńı: 6 – 0 – 1

4. Volba předsedy a mı́stopředsedy SKASu

Po odchodu Jǐŕıho Šejnohy je třeba zvolit nového předsedu. Vznikly spekulace nad zněńım
volebńıho řádu, konkrétně zda je zapotřeb́ı zvolit i nového mı́stopředsedu. Jakub Buĺın oznámil,
že své mı́sto dá k dispozici, aby si nový předseda svého mı́stopředsedu mohl sám navrhnout.

Za skrutátory byli určeni Marek Radecki a Tereza Bártlová.
Jǐŕı Šejnoha před ukončeńım svého mandátu navrhl Petra Lasáka a Pavla Motlocha, oba

přijali. Jakub Buĺın na zasedáńı navrhl Kristýnu Kuncovou, ta kandidaturu odmı́tla.
V diskuzi předcházej́ıćı volbě se oba kandidáti zavázali v př́ıpadě zvoleńı zprovoznit nový

web SKASu.

Volba: 1. kolo 1. volby, předseda nebyl zvolen.

Pavel Motloch – Petr Lasák – neplatné: 3 – 1 – 0

Volba: 2. kolo 1. volby, předseda nebyl zvolen.

Pavel Motloch – neplatné: 4 – 3

V druhé volbě navrhl Pavel Motloch Petra Lasáka, ten přij́ımá, Petr Lasák Pavla Motloch
a ten nepřij́ımá. Tomáš Roskovec navrhl Kristýnu Kuncovou, ta přijala.

Volba: 1. kolo 2. volby, předseda nebyl zvolen.

Petr Lasák – Kristýna Kuncová – neplatné: 5 – 2 – 0

Volba: 2. kolo 2. volby, předsedou byl zvolen Petr Lasák.

Petr Lasák – Kristýna Kuncová – neplatné: 5 – 2 – 0

Petr Lasák odmı́tl převzet́ı vedeńı zasedáńı a zasedáńı i dále vede Jakub Buĺın.



Přecháźı se k volbě mı́stopředsedy. Petr Lasák navrhl Pavla Motlocha.

Volba: 1. volba, mı́stopředseda nebyl zvolen.

Pavel Motloch – neplatné: 4 – 3

Petr Lasák tedy navrhl Kristýnu Kuncovou a Marka Vyšinku.

Volba: 2. volba, mı́stopředseda nebyl zvolen.

Kristýna Kuncová – Marek Vyšinka– neplatné: 4 – 3 – 0

Petr Lasák tedy navrhl opět Pavla Motlocha a Jakuba Buĺına.

Volba: 3. volba, mı́stopředsedou byl zvolen Pavel Motloch.

Pavel Motloch – Jakub Buĺın– neplatné: 5 – 2 – 0

5. Diskuze témat výjezdńıho zasedáńı

Petr Lasák upozorňuje na nutnost promyslet si témata, které maj́ı být probrána v ne-
formálńım prostřed́ı výjezdńıho zasedáńı AS MFF UK. Během následné diskuze byla zmı́něna
tato témata:

1. Změna volebńıho obdob́ı a daľśı změny ve volebńım a jednaćım řádu.
2. Studentská anketa, zejména paṕırová verze.
3. Udržeńı komunikace s novým vedeńım.
4. Zpracováváńı negativńıch dopad̊u pokyn̊u z RUK, např́ıklad přij́ımaćı zkoušky do dok-

torského studia a přestupy mezi obory.
5. Propagace fakulty, zejména aktuálńı ProgMa, podoba webu Studuj MatFyz, atd.
6. Zř́ızeńı možnosti komentovat výuku již během semestru (po vzoru lékařské fakulty).
7. Možnost zř́ızeńı př́ımého kontaktu od SKASu k student̊u.
8. Zviditelněńı cesty na web garanta Michala Kulicha.
9. Kristýna Kuncová by ráda pokračovala v tématu inzerce na konkurzy na mı́sta mladých

vědeckých pracovńık̊u.

6. Finance SKASu

Jakub Buĺın uvedl sv̊uj bod, domńıvá se, že rozpočet SKASu 75 000 Kč je velký objem
peněz a neńı vyjasněné, k jakému přesně účelu jsou SKASu k dispozici. Zvykové přiděleńı
50 000 Kč spolku Matfyzák za účelem financováńı plesu považuje za netransparentńı a nezod-
povědný zp̊usob nakládáńı s financemi. Rád by peńıze nechal vysoutěžit studentským projekt̊um
podle jejich kvality a nikoli na základě postupu z loňského roku.

Petr Lasák navrhl, at’ si každý senátor promysĺı, na co by peńıze rád použil. Tomáš Roskovec
uvedl, že vzhledem k aktivńım a nevhodným zásah̊um spolku Matfyzák do voleb do SKASu
si nepřeje rozhodovat o financováńı spolku. Na dotaz Pavla Motlocha uvedl, že by př́ıpadné
financováńı spolku mohlo přej́ıt pod jiný orgán, např́ıklad OVVP, které je o fungováńı a efek-
tivitě spolku mnohem lépe informované než SKAS. Tomáš Roskovec dále uvedl, že neńı d̊uvod,
aby kontrolńı orgán typu SKASu měl tak vysoký rozpočet a do budoućıch let by si jej přál
sńıžit.

Jakub Buĺın popsal, že by rád po dohodě s vedeńım část peněz SKASu nechal vysoutěžit
podobným zp̊usobem, jakým prob́ıhá např́ıklad ProgMa, takže by peńıze mohl źıskat spolek
Matfyzák, ale musel by svými projekty překonat jiné studentské akce. Tomáš Roskovec vyjádřil
obavu, že jednotliv́ı senátoři mohou být podjat́ı v̊uči studentským akćım, ale Jakub Buĺın ho
ubezpečil, že by se v př́ıpadě soutěže komise neskládala jen z člen̊u SKASu.



Tereza Bártlová vyjádřila obavy, jestli má SKAS dost energie a pracovńıch sil, aby takovou
akci uspořádal, nebot’ např́ıklad diskuzńı setkáńı ”6 k 60” je odkládáno už mnoho měśıc̊u.
Jakub Buĺın vyjádřil přesvědčeńı, že by to SKAS zvládl dotáhnout, Tereza Bártlová s t́ım ale
nesouhlasila.

Petr Lasák upozornil, že mnoho aktivit by mohl SKAS nechat dělat studenty a zaplatit jim
za ně, např́ıklad správu stránek, grafické návrhy materiál̊u SKASu a jiné.

Marek Vyšinka vysvětlil, že př́ıpadnou finančńı podporu studentským aktivitám v současné
době zajǐst’uje spolek Matfyzák, který má v této oblasti v́ıce zkušenost́ı. Posledńı takovou
podpořenou akci byl nedávný turnaj ve volejbale u koleje 17. listopadu. Na dotaz Karla Koláře
dodal, že nev́ı o tom, že by spolek měl jiný pravidelný př́ıjem od MFF UK, kromě peněz SKASu.
Marek Vyšinka vyzval k opatrnosti, at’ se zbytečně neznič́ı systém, který funguje.

7. Anketa

Tereza Bártlová referovala o dosavadńım pr̊uběhu vyhodnocováńı paṕırové ankety. K vyhod-
noceńı se sešlo zat́ım poměrně málo obálek s anketńımi ĺıstky. Petr Lasák zareagoval, že podle
instrukćı existuje možnost dodat ĺıstky během zkouškového obdob́ı, nebot’ je možnost je vyplnit
na zkouškových termı́nech. Z daľśıch př́ıspěvk̊u senátor̊u se ukázalo, že v některých cvičeńıch
je ĺıstk̊u silný přebytek, někde nedostatek a zejména u specifických předmět̊u jako fyzikálńı
praktika je zapotřeb́ı systém počtu ĺıstk̊u upravit.

8. Zveřejňováńı

Šlo o bod Jakuba Michálka, který se na zasedáńı nedostavil. Nikdo z př́ıtomným neměl
informace o d̊uvodu ani o tématu, které chtěl Jakub Michálek probrat a proto byl bod odložen.

9. Různé

SKAS ocenil dosavadńı pr̊uběh akce ProgMa a určil Terezu Bártlovou a Kristýnu Kuncovou
jako delegátky SKASu do př́ıpadného poradńıho orgánu komise vyb́ıraj́ıćı projekty.

Marek Vyšinka připomněl, že od př́ı̌st́ıho roku bude třeba naj́ıt nového jednatele AS. Do-
poručil, aby to byl student kv̊uli vyváženosti v předsednictvu AS.

Tomáš Roskovec položil otázku, zda má někdo námitek proti předloženému provozńımu řádu
meditačńı mı́stnosti, který byl předložen na žádost SKASu. Nikdo neměl námitek a SKAS tedy
podporuje myšlenku umožněńı student̊um tuto mı́stnost zař́ıdit, pokud se v Trójském areálu
najde volný prostor.

zapsal Tomáš Roskovec


